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گزارش

گزارشی درباره دلایل تعطیلی پروژه تونل ا... اکبر 

حفاری بزرگ ترین تونل شرق کشور به سنگ بی پولی خورد 
احداث محور جدید درگز با فهرست سال ۹۹ حدود ۸۰۰ میلیارد تومان بودجه نیاز دارد 

  شجاعی مهر/ پنجم اسفند سال گذشته  خبر مرگ یک بیمار نیشابوری که علایم 
مشکوک به کرونا را داشت  سر خط رسانه های استان وکشور شد .  حال از آن روز 
بیش از ۹ ماه گذشته و شهرستان نیشابور همانند سایر نقاط کشور همچنان در 

حال مبارزه با این ویروس منحوس است.
مطابق آمار منتشر شده در نیشابور تا روز پنج شنبه ۱۳ آذرماه ۸۹۰ نفر با علایم 
مشکوک به کرونا فوت کرده اند که از این بین تست ۴۷۲ نفر مثبت بوده است.
مطابق آمار تاکنون ۶ هــزار و ۳۵۳ نفــر از ابتدای همه گیری بیمــاری کرونا در 
بیمارستان ۲۲ بهمن این شهر بســتری شــده اند که ۵ هزار و ۲۸۸ نفر از آن ها 
با  بهبودی از این بیمارستان مرخص شده اند. همچنین تا این تاریخ تعداد افراد 
بستری در این بیمارستان ۱۷۸ نفر اســت که ۵۰ نفر از آن ها در بخش مراقبت 
های ویژه بستری هستند. با توجه به برخی کمبود های زیرساختی حوزه بهداشت 
و درمان نیشــابور فعالیت مســئولان مربوط برای مبارزه با این ویروس منحوس 
چندبرابر شده و تلاش مسئولان و کادر بهداشت و درمان برای پوشش دادن این 
کمبودها بوده است. کمبودهایی که گاه شائبه هایی از اشکال در برخی خدمات 
بهداشتی ارائه شده به بیماران کرونایی را ایجاد کرد.حال پس از گذشت ۹ ماه 

نیشابور چه وضعیتی دارد و چه اتفاقاتی در این مدت در این شهرستان رخ داد؟
در همین باره  رئیس دانشــکده علوم پزشکی نیشــابور در گفت و گو با خراسان 

رضوی شرایط نیشابور در مواجهه با ویروس کرونا را تشریح کرد.

مقایسه با میانگین کشوری 	 
دکتر محسن عظیمی نژاد در پاســخ به خراسان رضوی در خصوص وضعیت 
کرونا در نیشابور در مقایسه با آمارهای کرونا در کشور گفت: مطابق آمارها تا 
تاریخ ۱۱ آذرماه در کشور ۵/۰۱ درصد )پنج و یک صدم( از افرادی که تست 
آن ها مثبت شــده اســت فوت کرده اند و با توجه به این که در نیشــابور تعداد 
کل افراد مثبت ۹ هــزار و ۸۰۹ نفر و تعداد فوتی هــای کرونا مثبت نیز ۴۶۷ 
نفر بوده، این شــاخص عدد ۷۶/۴ درصد را نشــان می دهد کــه از میانگین 
کشوری پایین تر است.وی با بیان این که بیشترین بیماریابی ما در پاییز بود و 
این موضوع سرعت بیشتری گرفت ادامه داد: ابتدا در نیشابور یک مرکز ۱۶ 
ساعته داشتیم که تست کرونا می گرفت ولی هم اکنون ۱۰ مرکز داریم که پنج 
مرکز در شهر نیشابور و پنج مرکز نیز در خارج از شهر است . دو مرکز ۱۶ ساعته 

و هشت مرکز هشت ساعته نیز داریم که تست کرونا می گیرند.
رئیس دانشکده علوم پزشکی نیشابور خاطر نشــان کرد: تا اول آبان تعداد 
تست های روزانه ما بین ۱۲۰ تا ۱۴۰ تست بود اما اکنون بین ۲۵۰ تا ۳۰۰ 
تست روزانه می گیریم که این موضوع دو برابر  شــده و  نشان دهنده تلاش 
کادر بهداشت و آزمایشــگاهی برای بیمار یابی بیشتر اســت.عظیمی نژاد 
اظهار کرد: اگر جمعیت کشــور را ۸۳ میلیون نفر در نظــر بگیریم کل فوتی 
های مثبت ۴۸۲۴۶ نفر بوده اند که ۰/۰۸درصد )هشت صدم(  جمعیت 
کشور را شامل می شوند یعنی در ازای هر ۱۰ هزار نفر شش نفر فوت کرده 
اند ولی در نیشابور با توجه به فوت شدن ۴۶۷ کرونا مثبت از هر ۱۰ هزار نفر 

هشت نفر  فوت کرده اند که آمار بالاتری را نشان می دهد.

شاخص تخت های بیمارستانی در نیشابور کمتر از میانگین کشور 	 
وی بیان کرد: متوسط برخورداری از تخت بیمارستانی در کشور ۷/۱ است یعنی 
هر ۱۰ هزار نفر ۱۷ تخت، ولی در نیشــابور در ســال ۹۳ این عدد ۰/۶ بوده و با 
تمام تلاش هایی که در سال های اخیر شده این شاخص به عدد یک رسیده است 
یعنی به ازای هر ۱۰ هزار نفر ۱۰ تخت داریم و همچنان از شاخص عقب هستیم.
وی افزود: اگر تخت برابر با میانگین کشــور داشتیم می توانستیم به طور دقیق 
خدماتی را که داده می شود نیز ارزیابی کنیم ولی هم اکنون با این سرانه تخت کار 
کادر بهداشت و درمان نیشابور بسیار عالی بوده است.وی اظهار کرد: اگر ما زیر 
ساخت های برابر با میانگین کشوری  داشتیم طبیعتا وضعیت مرگ و میر  کمتر 
می شد.عظیمی نژاد با بیان این که عملیات ساخت بیمارستان سوم در حال انجام 
است افزود: پیش بینی می کنیم عملیات ساخت بیمارستان سوم که ۱۷۵ تخت 

دارد در سال ۱۴۰۱ به پایان برسد و در سال ۱۴۰۲ بهره برداری شود.

نیشابور کمبود پزشک متخصص دارد	 
رئیس دانشکده علوم پزشکی نیشابور با اشاره به مشکل کمبود پزشک متخصص 
در نیشابور گفت: در جلســه ویدئو کنفرانس به آقای وزیر نیز گفتم که مهم ترین 
مشکل ما در نیشابور کمبود پزشک متخصص است،  در سطح وزارت بهداشت 
تا جایی که می توانسته اند تامین کرده اند و تعدادی متخصص داخلی در توزیع 
شهریورماه به نیشابور اختصاص یافت ولی یک متخصص عفونی هم نصیب ما 
نشد  و این مسئله باعث شده کل بار کرونا از اسفند تا شهریور ماه روی دوش تنها 

پنج پزشک باشد که این افراد را خسته می کند.

بیمارستان قدیمی ۲۲ بهمن را تقویت کردیم	 
عظیمی نژاد با اشــاره به وضعیت بیمارســتان قدیمی ۲۲ بهمن اظهار کرد: 
بیمارســتان ۲۲ بهمن به خاطر پراکندگی ســاختمان ها بــه مدیریت کرونا 
کمک می کرد و باعث می شد بیماری به قســمت های دیگر سرایت نکند اما 
این بیمارستان احتیاج به تقویت زیرساخت داشــت.وی ادامه داد: تا اسفند 
۹۸ در این بیمارســتان فقط چهار تخت ICU داخلی  وجود داشت اما امروز 
در این بیمارســتان ۶۰ تختICU داریم و ۱۵ برابر شــده است که تجهیز هر 
یک تختICU به یک میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد.وی افزود: ســتاد اداری 
معاونت بهداشــت را به کمک وزارتخانه منتقل کردیــم و ۱۰ میلیارد تومان  
برای تغییر کاربری آن اختصاص یافت ، ۱۰ میلیارد هم تجهیزات می خواهد 
و با این اقــدام ۸۰ تا ۱۰۰ تخت به ظرفیت بیمارســتان ۲۲ بهمن اضافه می 
شود که امیدواریم تا قبل از پایان سال زیر بار برود. با این اوصاف با تکمیل این 
پروژه و بیمارستان سوم تا پایان سال ۱۴۰۲ سرانه تخت در منطقه نیشابور به 
۴/۱ می رسد که باز هم سه دهم از میانگین کشور پایین تر است و امیدواریم 

با احداث بیمارستان چهارم در سال های آینده به این عدد نزدیک تر شویم.

فوت بیماران کرونایی به دلیل قطعی اکسیژن در نیشابور شایعه بود	 
رئیس دانشکده علوم  پزشکی نیشابور در خصوص وضعیت اکسیژن بیمارستان 
۲۲ بهمن اظهار کــرد: قبل از کرونا کل بیمارســتان ۲۲ بهمن با صد کپســول 
اکســیژن مدیریت می شــد.در اردیبهشــت ماه  اولین دستگاه اکســیژن ساز را 
خریداری کردیم و تانک اکسیژن ۱۰ تنی در تابستان نصب شد ، یک ماه قبل نیز 
دومین دستگاه اکسیژن ساز راه اندازی شد و اکنون ۳۰۰ کپسول اکسیژن در 
اختیار داریم و به دنبال خرید یک تانک ۲۰ تنی دیگر هم هســتیم که دیگر هیچ 
نگرانی نداشته باشیم.وی با اشاره به صحبت هایی که در خصوص کمبود اکسیژن 
در بیمارستان ۲۲ بهمن می شود گفت: شایعه شد به دلیل قطع اکسیژن ۱۰ نفر 
در بیمارستان ۲۲ بهمن فوت کرده اند، همچنین ۱۵ آبان دوباره این مسئله مطرح 
شد که اکسیژن قطع شده است.وی ادامه داد: در آبان ماه تانکر حامل اکسیژن 
دچار مشــکل شــد و اکســیژن آن قبل از رســیدن به مخزن در حال از بین رفتن 
بود. برای این که مشکلی برای بیماران پیش نیاید مجبور شدیم از کپسول های 
اکسیژن استفاده کنیم. جا به جایی این کپسول ها برای همراهان بیماران شائبه 
ایجاد کرده بود در حالی که ما با این اقدام در حال پیشگیری بودیم.وی با بیان این 
که اگر برای اکسیژن بیمارستان مشکل ایجاد شود ، تمام بیماران دچار مشکل 
می شوند اظهارکرد: ما در ۱۵ آبان ۶۰ بیمار در ICU داشتیم و اگر اکسیژن قطع 
شده بود همه آن ها باید فوت می کردند. زمان و علت فوتی های آن روز ثبت شده، 
در زمان بروز حادثه تنها چند نفر فوت کردند که  حال عمومی نامناسبی داشتند و 

سن آن ها بالا بود و پیش بینی فوت شان می شد.
وی بیان کرد: این شایعات باعث می شود روحیه مردم خراب شود و به بیمارستان 
اعتماد نکنند و زمانی به بیمارستان مراجعه کنند که حال عمومی بدی دارند و 

متاسفانه دیر شده است.
وی با بیان این که در ابتدای شــیوع کرونا مشکلاتی داشــتیم اظهار کرد: در 
ابتــدای کرونا نیاز بــه تجهیزاتی از جمله اکســیژن و بخش ICU داشــتیم که 
ســعی کردیم خلأها را جبران و آن ها را تامین کنیم ، فقــط اکنون احتیاج به 
نیروی انسانی و پزشک متخصص و با تجربه داریم.وی خاطر نشان کرد: قطعا 

اشــکالاتی داریم که همه جا هم  گفته ایم و به 
دنبال بهبودآن هستیم، برخی موارد رفع شده 
و در حال رفع  تعدادی  هســتیم. در طول یک 
سال گذشته ۶ میلیون دلار تجهیزات سرمایه 
ای از وزارت بهداشــت به نیشــابور اختصاص 

داده شده که عدد بی سابقه ای است .

روند کاهشی کرونا را در نیشابور داریم 	 
 فرماندار نیشــابور نیز در گفت و گو با خراســان 
رضــوی در خصــوص شــرایط فعلــی کرونــا در 
نیشابور گفت: میانگین فوتی های روزانه در ماه 
جاری پنج نفر است و تعداد بستری ها که در پیک 

دوم حداکثر ۱۹۰ نفر بود ، در پیک سوم که در آن حضور داریم به ۲۵۰ نفر رسیده 
و رکورد ۱۵ فوتی در یک روز را نیز داشتیم.

 قامتی با بیان این که تعداد بستری های ما هم اکنون به زیر ۱۹۰ نفر رسیده است 
خاطر نشان کرد: با فاصله گذاری و طرح های اجرا شــده اکنون از  پیک سوم به 
شرایط پیک دوم رسیده ایم. روند کاهشی داریم مشروط به این  که تداوم داشته 

باشد که اگر این چنین نباشد وضعیت بدتر خواهد شد.
وی ادامه داد: در نســبت فوت به بستری از میانگین کشــوری پایین تر هستیم و 

در میانگین فوتی های مثبت نسبت به جمعیت کمی از میانگین کشور بالاتریم.

در مناطق روستایی به دستورالعمل ها کمتر توجه می شود و 	 
بیشترین مبتلایان مربوط به آن هاست

فرماندار نیشابور با بیان این که متاسفانه در مناطق روستایی به دستورالعمل ها 
کمتر توجه می شودخاطر نشــان کرد: بازدیدی از منطقه میان جلگه داشتیم و 
مشاهده می شد که دست فروشان در روستاها بساط کرده اند، تجمعات چند نفره 
دیده می شد و از  ماسک اســتفاده نمی کردند که تذکرات لازم داده شد.قامتی 
ادامه داد: در بررسی هایی که انجام دادیم نیز مشخص شد بیشترین قشری که 
از کرونا آسیب می بینند قشر روستایی و افرادی  هستند که کمتر به دستورالعمل 

ها توجه کرده اند.
وی با اشــاره به مشــکلات حوزه بهداشــت و درمان نیشــابور گفت: نسبت 
جمعیت به تخت، تخت های ICU، نســبت پزشــک به جمعیت، تعداد خانه 
های بهداشــت، مجتمع های بهداشــت و ســلامت و مراکز آزمایشگاهی از 
شاخص های مدنظر اســت که به حد استاندارد برســد، البته فعالیت های 
صورت گرفته در یک ســال گذشــته قابل مقایســه با قبل نیســت و به دنبال 
این هستیم که سرانه ها و شــاخص ها را به میانگین های استانی و کشوری 
برســانیم.قامتی با بیان این که یکی از مشــکلات ما نیروی انســانی اســت 
افزود: مجوز جذب ۷۵ نیروی رسمی و ۲۵۰ نیروی قراردادی را برای حوزه 

بهداشت و درمان گرفته ایم تا بخشی از کمبودها جبران شود.

گزارش

مقصودی ،بهبودی نیا

حفاری تونل اســتراتژیک درگز)تونــل ا... اکبر( 
بــزرگ تریــن تونل شــرق کشــور و یکــی از بزرگ 
ترین تونــل های جــاده ای کشــور که چند ســال 
قبــل بــا حضــور وزیــرراه و مســئولان اســتانی و 
شهرســتان آغاز شــده بــود به دلیــل نبــود اعتبار 
تعطیــل شــده  اســت ، ایــن  پــروژه  کــه بــه دلیل 
اهمیــت  و قــرار گرفتــن در مســیر ترانزیتــی و 
موقعیت جغرافیایی خاص در شهرستان درگز از 
پروژه اســتانی به ملی تغییر یافت تــا با اختصاص 
بودجه مناســب هر چه ســریع تر به بهــره برداری 
برســد، با کمبود اعتبار روبه روســت  و بــه تازگی 
 خبر تعطیلی این پــروژه ملی به گوش می رســد.

به گــزارش خراســان رضوی، این تونــل   ارتباط 
درگز با مرکز اســتان وســپس بــا آســیای میانه را 
برقــرار می کنــد و بــا احــداث آن فاصلــه درگز به 
 مشــهدحدود ۸۰ کیلومتــر کاهــش مــی یابــد. 

شــهر  جنوبــی  درموقعیــت  اکبــر  ا...  تونــل    
درگــز و بــه فاصلــه حــدود ۲۵ کیلومتــر از درگز 
قرارگرفته اســت و حــدود ۴هزار متر طــول دارد 
کــه تاکنون مقــدار ۹۶۰ متــر از قســمت جنوبی 
ســمت میانکــوه  و۱۸۰ متر از قســمت شــمالی 
 )روســتای داغــدار ( حفــاری شــده اســت. . 
قــرارداد ایــن تونــل ۲۵۳ میلیــارد تومــان بــا 
فهرســت بهــای ســال ۹۲ اســت کــه بــا قیمــت 
کنونــی این مبلــغ باید ســه برابر محاســبه شــود 
و بــه  حــدود ۸۰۰ میلیــارد تومــان برســد امــا 
اعتبــاری کــه بــرای ســال ۹۹ در نظــر گرفتــه 
شــده  ، حــدود ۴۵ میلیــارد تومان اســت که این 
رقم بــا نیاز پــروژه همخوانی ندارد، متاســفانه به 
دلیل افزایــش نرخ مصالــح و ســایرموارد مرتبط 
هزینه هــای احــداث تونل افزایــش قابل توجهی 
یافتــه اســت  و اکنــون احــداث و تکمیــل آن  بــه 
 حداقــل ۸۰۰میلیارد تومــان  اعتبار نیــاز دارد. 
طبــق اظهــارات مســئولان شهرســتان پــروژه 

احداث این تونل  به دلیل نبود اعتبار تعطیل شده 
اســت، البته رئیــس اداره نظارت بر ســاخت راه 
و شهرســازی خراســان رضوی نیز ضمن این که 
منکر کمبــود اعتبــار برای ایــن پروژه نمی شــود 
می گوید:کار حفاری بــه دلیل خطراتی همچون 
احتمال ریــزش بدنه تونــل و نیاز به ســاخت قاب 
فلزی بتنــی و همچنین اصلاح سیســتم تهویه به 
دلیل کمبود اکسیژن به طور موقت متوقف شده 
اســت ،اما فعالیــت در قســمت های دیگــر پروژه 

ادامه دارد.

گلایه مردم ازتعطیلی پروژه 	 
 غلامی یکــی از شــهروندان درگزی درایــن باره 
می گویــد : بااین که  مســئولان قــول داده بودند 
درمدت زمــان معین وزمان بندی شــده پــروژه را 
به بهره بــرداری برســانند اما به وعــده خود عمل 
نکردند و به قدری کاررا بــا کندی انجام دادند که 
چندین ســال به طــول انجامیده اســت.  وی می 
افزاید: با توجه بــه اهمیت این تونل درپیشــرفت 
زودتــر  هرچــه  اســت  ضــروری  شهرســتان 
 مســئولان اعتبارات بیشــتری اختصاص دهند.

 جهانی از شهروندان درگز نیز از روند کند حفاری 
تونل ابراز گلایه می کند و مــی گوید: اکنون مهم 
ترین و اصلی ترین خواســته مــردم درگز احداث 
تونل ا...اکبر به عنوان یک راه مناسب تر به مرکز 
اســتان اســت ، آن ها با شــروع پروژه تونل بسیار 
دلگرم شدند و امیدوار بودند تونل ظرف چند سال 

به بهره برداری بر سد. 

نبود نقدینگی پروژه راتعطیل کرد 	 
فراهی فرماندار  درگز نیز بــا تایید تعطیلی پروژه 
حفــاری تونــل ا... اکبر می گویــد: پــروژه تونل با 
مشکل نبود نقدینگی مواجه شده است .وی می 
افزاید :دراین باره بــا نماینده مجلس  هماهنگی 
و صحبت و مقررشــد  از معاون پارلمانــی وزیر راه 
وقت گرفته شــود و موضــوع را منتقل کنیــم و ان 
شــاءا... بتوانیم تاپایان ســال مجدد پــروژه را راه 

اندازی کنیم.  رئیس اداره راه شهرستان درگز  نیز 
تعطیلــی حفــاری تونــل راناشــی از نبــود اعتبار 
مــی داند  و مــی گویــد: مهــم ترین مشــکل تونل 
مسئله مالی است ، تاکنون از سمت جنوبی تونل 
۹۰۰ متر حفــاری انجام  و از ســمت شــمالی آن 
نیز ۲۰۰ متر تاج آن حفاری شــده اســت و علاوه 
برآن در ســمت جنوب نیز حدود ۲۰۰ متر از کف 
تونل گودبرداری  وحفاری انجام شده است. وی 
درخصوص میزان اعتبــارات تونل نیز می افزاید: 
قرارگاه خاتم که مجری پروژه تونل ا...اکبر است،  
در صورت اختصاص کامل ۵۳ میلیارد تومان می 

تواند چندین ماه کار کند .
 وی می گوید:  پیگیری هایی برای شــروع پروژه 
حفــاری تونــل انجــام دادم و موضوع بــا جدیت 
درحال پیگیری اســت و حتی به قــدری موضوع 
را پیگیــری کردم که ازطرف مســئولان ذی ربط 
زیر ســوال رفتم ولی باز هم پیگیری خواهم کرد 
و امیدواریم مســئولان مربوط برای این تونل که 
نقش موثری درسرنوشت شهرستان دارد ارزش 
ویژه ای قائل شوند و شهرستان راازاین وضعیت 

نجات دهند. 

اعتبارات تونل ا...اکبر 	 
بررســی لایحه پیشــنهادی بــرای ســال ۱۴۰۰ 
نشان می دهد که دولت برای   طرح »به سازی راه 
اصلی درگز- کبکان – قوچان« که تونل ا... اکبر 
زیرمجموعه آن قرار می گیــرد ۵۰ میلیارد تومان 
اعتبار در نظر گرفته است درحالی که سال گذشته 
اعتبار پیشنهادی لایحه و مصوب بودجه ۹۹ برای 

این پروژه بیش از ۵۳ میلیارد تومان بوده است.

ساخت قاب لاینینگ و  تهویه دلیل توقف 	 
موقت  پروژه حفرتونل 

رضا پورمحمدی، رئیس اداره نظارت بر ساخت راه 
و شهرســازی خراســان رضوی در پاســخ به  این 
ســوال که دلایــل  توقف پروژه ســاخت تونــل ا...
اکبر  چیســت ؟ بــه خراســان رضوی مــی گوید: 
اجرای پروژه ساخت تونل ا... اکبر نه تنها در استان 
،بلکه در کشــور کم ســابقه اســت . این تونل یکی 
ازبزرگ ترین تونل هــای جاده ای کشــور و طول 
آن  حدود ۴ کیلومتراســت کــه در ارتفاعات کوه 
های ا... اکبرشهرستان درگز قرار گرفته  و تا امروز 
حدود ۹۶۰متــر از جبهه جنوبی و حــدود ۱۸۰ 

متر از جبهه شمال حفاری شــده و حدود۲۷۰۰ 
متر دیگر باقی مانده اســت و قســمتی از حفاری 
طاق و پاطاق  این تونل انجام شده اما چون منطقه  
ریزشی است و از طرفی در لایه های مختلف زمین 
آب وجــود دارد ،بــرای جلوگیــری از ریزش های 
احتمالی در آینده به  پیمانکار پیشنهاد دادیم که 
قسمت حفاری شده را تثبیت کند و احتمال خطر 
ریزش را از میــان بردارد ،به همین دلیل دســتور 
کار اجرای لاینینگ )یک قاب حفــاظ بتنی که از 
کف تونل شروع شده وطاق تونل را دور می زند و با 
حالتی یو شکل با  حدود ۶۰ سانتی متر بتن مسلح 
است(  در این تونل صادر شد و کار ساخت این قاب 
فلزی به دلیل حساسیت بالا تا حدود یک ماه آینده 
به طول مــی انجامد کــه در تهران در حــال انجام 
است و بعد از آماده ســازی به محل حمل و داخل 
تونل نصب می شــود به همین دلیــل کار حفاری 
به دلیل خطراتی که ذکر شــد متوقف شده است 
اما فعالیت در قســمت های دیگر ادامه دارد.وی 
می افزاید:در صورت نصب نشدن این سازه فلزی 
احتمال  ریزش تونل و محبوس شدن افرادی که 

در این محل فعالیت دارند وجود دارد .

اصلاح سیستم تهویه تونل	 
رئیــس اداره نظارت بر ســاخت راه و شهرســازی 
خراســان رضــوی تصریــح می کنــد :زمانــی که 
کار تــا عمق خاصی پیــش می رود دســتگاه های 
معمول جت فن پاسخ گوی تامین اکسیژن برای 
افرادی که در تونل کار می کنند، نیست و ما برای 
برطرف کردن این مشکل به سراغ مشاور رفتیم و 
امیدواریم همزمان با اتمام کار ساخت لاینینگ ، 
تکمیل تجهیزات تهویه نیز  پیشرفت داشته باشد 

و کار ساخت تونل مجدد از سرگرفته شود.

مشکلات بودجه ای ادامه دار	 
پورمحمدی  به موضوعات بودجه ای مربوط به این 
تونل اشاره می کند و می گوید : این پروژه اگر چه 
یک پروژه ملی اســت  ولی اعتباراتی که در قانون 

بودجه در نظــر گرفته می شــود به شــدت  اندک 
اســت  و همین موضــوع دلیل اصلی کند شــدن 
رونــد کار ســاخت این پــروژه مهم اســت.وی می 
افزاید:قــرارداد این تونل ۲۵۳ میلیــارد تومان با 
فهرست بهای سال ۹۲ است که با قیمت کنونی 
این مبلغ باید ســه برابر محاسبه شــود و به  حدود 
۸۰۰ میلیارد تومان برســد اما اعتباری که برای 
سال ۹۹ در نظر گرفته شــده  حدود ۴۵ میلیارد 
تومان اســت که این رقم بــا نیاز پــروژه همخوانی 
ندارد و مــا در حال پیگیری از مســئولان اســتان 
بــرای دریافت مبلغ بیشــتری برای  ســاخت این 
پروژه هستیم که پیشــنهاد ما رقمی بین  ۱۰۰ تا 
۱۵۰ میلیارد تومان برای ساخت این تونل برای 
هر سال  است تا کار با ســرعت قابل قبولی ادامه 
یابد.رئیس اداره نظارت بر ساخت راه و شهرسازی 
خراسان رضوی  به پروژه کلی تونل و مسیر راه های 
در نظر گرفته شده اشاره می کند و می گوید:این 
تونل تنها جزئی از مســیر جاده ا... اکبر است و ما 
برای مســیر باقی مانده که حــدود ۲۰ کیلومتر ، 
شــامل چند تونل دیگر و راه است با فهرست سال 
۹۹ حدود ۸۰۰ میلیارد تومان  بودجه نیاز داریم 
که ۵۰ درصد این مبلغ مربوط به تونل هایی است 

که در این مسیر ساخته می شود. 

انتقاد نماینده از وضعیت پروژه 	 
درادامه درباره  اقدامات و قول مسئولان برای آغاز 
مجدد حفاری تونل ا... اکبر با آقای رزمیان نماینده 
درگز نیز گفت وگویی انجام دادیم . وی دراین باره 
می گوید: درچند روز گذشــته ملاقاتــی با معاون 
وزیر راه داشــتم کــه وی قول مســاعد درخصوص 
پیگیری موضوع تونــل ا... اکبــر داد و امیدوارم به 
قول خودعمل  کنند و هرچه زودتر پروژه آغاز شود 
. نماینده درگز از روند پیشرفت پروژه تونل ا... اکبر 
انتقاد می کند و می افزاید: روند فعالیت کاری تونل 
با توجه به زمان بندی انجام شده چشمگیر نیست و 
ضروری است مسئولان ذی ربط تلاش مضاعفی 

دراین باره داشته باشند.

گزارشی درباره وضعیت امکانات بهداشتی نیشابور در مقابله با کرونا 

کمبود پزشک متخصص و تخت بیمارستانی  در نیشابور  


